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РЕФЕРАТ 

Магистерская диссертация: 74 с., 6 рис., 9 табл., 67 источник, 7 прил. 

ОБРАЗ БРАЧНОГО ПАРТНЕРА, ЛИЧНОСТНЫЕ 

ХАРАКТЕРИСТИКИ МОЛОДЫХ СУПРУГОВ, ПРЕДСТАВЛЕНИЯ О 

СОЦИАЛЬНЫХ И ПСИХОЛОГИЧЕСКИХ ХАРАКТЕРИСТИКАХ 

БУДУЩЕГО СУПРУГА, УДОВЛЕТВОРЕННОТЬ БРАКОМ. 

Объект исследования – удовлетворенность браком. 

Предмет исследования – личностные характеристики и 

удовлетворенность браком молодых супругов. 

Цель исследования – выявить взаимосвязь личностных характеристик 

и удовлетворенности браком молодых супругов. 

Методы исследования: метод теоретического анализа философской, 

психологической, педагогической литературы по изучаемой проблеме; 

стандартизированные самоотчеты; интервью; методы количественной и 

качественной обработки эмпирических данных. 

Исследование и разработки: Осуществлен анализ проблемы 

формирования представлений о браке, семье и будущем брачном партнере. 

Определено, что чем более реалистичные у людей представления о браке, 

семье и брачном партнере, тем больше их удовлетворенность браком. 

Выявлено, что удовлетворенность браком зависит от стажа семейной жизни. 

Доказана прямопропорциональная корреляционная взаимосвязь личностных 

характеристик, представлений замужних женщин о браке и брачном партнере 

и удовлетворенности супружеской жизнью. 

Область применения: результаты исследования могут быть 

использованы в практике работы специалистов социально-психологических, 

семейно-консультативных центров, в учебном процессе при преподавании 

психологии семьи, социальной и возрастной психологии. 

Апробация (внедрение): Материалы диссертационного исследования 

использовались при проведении психологических консультаций и 

психологического просвещения со студентами. 

Автор работы подтверждает, что приведенный в ней расчетно-

аналитический материал правильно и объективно отражает состояние 

исследуемого процесса, а все заимствованные из литературных и других 

источников теоретические, методологические и методические положения и 

концепции сопровождаются ссылками на их авторов. 

 
Абдурагимова М.М.     _________________ 
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Master thesis: 74 pages, 6 fig., 9 tab., 67 sources, 7 enc. 

IMAGE MARRIAGE PARTNER, PERSONALITY CHARACTERISTICS 

OF YOUNG MARRIED COUPLES, THE IDEA OF SOCIAL AND 

PSYCHOLOGICAL CHARACTERISTICS OF THE FUTURE SPOUSES, 

UDOVLETVORENNOT MARRIAGE. 

The object of research is the marital satisfaction. 

The subject of research is personal characteristics and satisfaction with 

marriage the young couple. 

The work purpose of it is to identify the relationship of personality 

characteristics and satisfaction in marriage the young couple. 

Methods of the research are the method of theoretical analysis of the 

philosophical, psychological, pedagogical literature on the problem under study; 

standardized self-report; interviews; qualitative and quantitative methods of 

processing the empirical data. 

Research and development are the analysis of the problem of forming 

ideas about marriage, family and the future marriage partner. Determined that the 

more realistic representation of the people on marriage, family and marriage 

partner, the more their marital satisfaction. Revealed that marital satisfaction is 

dependent on the length of family life. Proved directly proportional correlation 

relationship of personal characteristics, perceptions of married women on marriage 

and marriage partner satisfaction and marital life. 

Area of possible practical application is results of the study can be used in 

the practice of social and psychological experts, family counseling centers, in the 

learning process in teaching psychology of family, social and developmental 

psychology. 

Approbation (introduction): proceedings of the dissertation research were 

used in conducting psychological counseling and psychological education to 

students. 

The author of work confirms that the settlement and analytical material 

given in it correctly and objectively reflects a condition of the studied process, and 

all theoretical, methodological and methodical provisions and concepts borrowed 

from literary and other sources are followed by links to their authors. 

 

 

Abduragimova М.М.     _________________ 
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